朝陽科技大學 095學年度第2學期教學大綱 Safety Education for Young Children 嬰幼兒安全教育

| 當期課號 | 3656 | Course Number | 3656 |
|--------|---|-----------------------|---|
| 授課教師 | 康美玉 | Instructor | Kang,Mei Yu |
| 中文課名 | 嬰幼兒安全教育 | Course Name | Safety Education for Young Children |
| 開課單位 | 幼兒保育系(四進)四B | Department | |
| 修習別 | 選修 | Required/Elective | Elective |
| 學分數 | 2 | Credits | 2 |
| 課程目標 | 本課程教學目標包括: 1.學習保護嬰幼兒身體安全,並促進其身心健康之相關知能。 2.教導幼兒自我保護的知識與技能,培養幼兒正確的安全生活習慣和態度。 | Objectives | The objectives of the course are: 1. To learn to protect body safety and promote physical and mental health of young children. 2. To teach young children knowledge and skills of self-protection and to help children form good habits and attitudes towards a safe life style. |
| 教材 | 郭靜晃(2005)。兒童安全管理。 台北: 威仕曼。 王美恩、白麗芳編譯(1999)。幼 兒安全與保護。台北:華騰。 朴贊淑(2004)。平安快樂的一天 -安全生 活。台北:天下遠見。 陳咨羽(2001)。孩童危機認識。 台北:新 | Teaching Materials | |
| 成績評量方式 | 課堂參與與討論40% 小組作業30% 期末考30% | Grading | participation 40% Group report 30% Final examination 30% |
| 教師網頁 | _ | | |
| 教學內容 | 1.嬰幼兒安全管理 2.危機處理與預防策略 3.嬰幼兒安全教育之內容與時機 4.家庭裡與家庭外的安全 5.托育機構的安全 6.嬰幼兒被虐與疏忽 7.嬰幼兒交通安全 8.食品安全 9.性侵害之處理與預防 10.兒童誘拐之防範 11.火災安全教育 12.震災安全教育 13.危機預防與應變策略—實例 (一) 14.危機預防與應變策略—實例 (二) | Syllabus | 1.Young Children Safety Management. 2.Crisis Management and Prevent. 3.Safety Education of Contents and Opportunity for Young Children. 4.The Home Safety of Inside and Outside. 5. Safety of Children's Caring Institutions. 6. Young Children Maltreatment and Carelessness. 7. Traffic safety. 8. Food safety. 9. Management and Prevent for Sexual Abuse. 10. To Take Precautions Abduction. 11. Fire Accident Education. 12. Earthquake Education. 13.Crisis Management and Prevent – example NO.1 14.Crisis Management and Prevent – example NO.2 |

尊重智慧財產權,請勿非法影印。